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Retsudvalget har i brev af 25. maj 2007 stillet følgende spørgsmål nr. 44 (L 165), 
som hermed besvares.  
 
 
Spørgsmål nr. 44: 

”Ministeren bedes i fortsættelse af forrige spørgsmål oplyse - om muligt - hvor 
mange personer, det drejer sig om.” 
 
  
Endeligt svar: 

Arbejdsskadestyrelsen modtager årligt omkring 45.000 sager, herunder også sager 
om genoptagelse. 
 
Langt de fleste af disse sager anmeldes rettidigt inden for lovens frister og giver 
ikke anledning til vanskeligheder i forbindelse med de foreslåede forældelsesfri-
ster. 
 
Arbejdsskadestyrelsen har netop foretaget en forløbsanalyse for skadeårgang 1997.  
 
Følgende skema viser, hvornår sagerne vedrørende 1997 er modtaget i Arbejdsska-
destyrelsen. Skemaet viser kun antallet af nye skader i 1997 og viser således ikke 
antallet af genoptagelser vedrørende 1997. 
 
Skader i 1997 fordelt på året for anmeldelsen  

Året for anmeldelsen 

  1997 1998 1999 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 I alt 
Antal 32.451 5.538 666 293 197 127 74 42 36 18 2 39.444 
Pct. 82,3 14,0 1,7 0,7 0,5 0,3 0,2 0,1 0,1 0,0 0,0 100,0 

 
Tabellen viser, at 96,3 pct. af sagerne er anmeldt inden for 1 år fra skadeåret.  
 
98,7 pct. af sagerne er anmeldt til Arbejdsskadestyrelsen inden 3 år, og 99,5 pct. af 
sagerne er anmeldt til Arbejdsskadestyrelsen inden 5 år. Under 0,5 pct. af sagerne 
er anmeldt mere end 5 år efter skadeåret. 
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Tabellen viser ikke, om kravene er anmeldt for sent, når de anmeldes til Arbejds-
skadestyrelsen. Det skyldes blandt andet, at sagerne kan være rettidigt anmeldt til 
forsikringsselskabet. Tabellen viser heller ikke, om der ville være sket suspension 
af forældelsen, fordi tilskadekomnes krav først på et senere tidspunkt har kunnet 
opgøres endeligt. 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 
 
Claus Hjort Frederiksen 


